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Број: 01/3-50-3-3-13/17  

Сарајево, 30. 06. 2017. 

 

 

 

 

ЗАБИЉЕШКА 

са састанка Комисије за спољну трговину и царине Представничког дома 

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине са члановима Одбора за 

привреду, регионални развој, трговину, туризам и енергетику Народне скупштине 

Републике Србије  

 

 
 

Састанак је одржан 30. 06. 2017. године, у згради Парламентарне скупштине Босне и 

Херцеговине, с почетком у 10.30 часова, у сали 2/II. 

 

Из Комисије за спољну трговину и царине Представничког дома састанку су 

присуствовали: Шемсудин Мехмедовић, предсједавајући Комисије, Менсура 

Бегановић и Заим Бацковић, чланови Комисије, и Мирјана Црњак, секретарка 

Комисије. Из Одјела за протокол Сектора за међународне односе присуствовала је 

Милена Ликокур.  

 

 

У делегацији Одбора за привреду, регионални развој, трговину, туризам и енергетику 

Народне скупштине Републике Србије били су: Снежана Пауновић, чланица Одбора и 

шефица делегације, Горица Гајић и Наташа Михајловић-Вацић, чланице Одбора и 

Александра Балаћ, секретарка Одбора.  

Предсједавајући Комисије, Шемсудин Мехмедовић, изразио је добродошлицу и 

захвалио се што су се одазвали нашем позиву. Затим је гошћама представио присутне 

чланове Комисије и секретарку Комисије. Предсједавајући Комисије је такође честитао 

на инаугурацији новог предсједника Републике Србије и нове премијерке Републике 

Србије, изражавајући наду да ће Србија са осигураном политичком стабилношћу бити 

фактор стабилности на Балкану и да ће заједно са Босном и Херцеговином бити на 

истом путу ка евроатлантским интеграцијама. Истакао је да је тема састанка 

спољнотрговинска размјена између Босне и Херцеговине и Републике Србије и 

евентуални проблеми и препреке који су на том путу и да се види шта се може 

заједнички учинити да се олакша привредницима да та спољнотрговинска размјена 

између двије земље буде на много већем нивоу. 

Рекао је да ми имамо свој посебан циљ, као држава Босна и Херцеговина, да степен 

покривености увоза извозом са Републиком Србијом буде већи од 35%, колико сад 

износи, и да достигне бар 70-80%. Предсједавајући Мехмедовић је додао да смо 

свјесни реалног политичког стања, односа у региону и између наше двије земље, 

неконвенционалних метода и препрека које постоје, те да жели да се о свим питањима 

разговара отворено.  



 

Затим је истакао да су Босна и Херцеговина и Србија једна другој најважнији 

спољнотрговински партнери, те да треба предузети конкретне кораке како би 

покривеност увоза извозом из Босне и Херцеговине у Србију била на још већем нивоу. 

 Када је ријеч о егзактним подацима, истакао је да је у посљедњој години Босна и 

Херцеговина из Србије увезла робу у вриједности од 2,3 милијарде КМ , а извезла 800 

милиона КМ, што је свега 35% покривености извоза увозом. Због тога је  изражено 

незадовољство  бх. делегације, јер постоје баријере, које нису царинске, него су ствар 

непрофесионалног односа оних који раде на тим пословима. Казао је да двије земље 

треба да теже обезбјеђивању потпуне слободе кретања робе и капитала јер су обје 

потписнице ЦЕФТА-е. Истакао је да Босна и Херцеговина очекује да предсједник 

Србије Александар Вучић, као један од твораца Бриселског споразума, угради у тај 

споразум и слободу кретања за грађане БиХ на Косово, а не да строгим визним 

режимом наши привредници буду спријечени да развијају привредну сарадњу са овим 

дијелом Балкана.  

Снежана Пауновић, чланица Одбора за привреду, регионални развој, трговину, туризам 

и енергетику Народне скупштине Републике Србије и шефица делегације, захвалила се 

на позиву у своје име и у име присутних чланица Одбора, Горице Гајић и Наташе 

Михајловић-Вацић, те изразила задовољство посјетом. Такође се захвалила на 

честиткама за новоизабраног предсједника и нову Владу Србије. 

Истакла је да има много простора за унапређење економске и политичке сарадње двије 

земље. Према њеним ријечима, посебну пажњу треба посветити смањењу 

спољнотрговинског дефицита између двије земље. Навела је да све теме између двије 

земље нису ни пријатне ни лагане, али да је дошло вријеме да се превладају разлике и 

ствара заједничка нова будућност. Рекла је да у основи имају и потребу и добар темељ 

да разговарају о свим питањима и међусобним проблемима, али и да као равноправни 

партнери наступају ка спољном тржишту. Истакла је да капацитет Србије и Босне и 

Херцеговине није мали и ако се удруже, биће атрактивни за земље ЕУ и шире. Србија 

сада има потпуну политичку стабилност и учиниће све да остане фактор стабилности 

када је у питању регион Балкана, истакла је Снежана Пауновић. Према њеним 

ријечима, нема разлога да се сарадња Босне и Херцеговине  и Србије не унаприједи, те 

да односи Сарајева и Београда  иду у том правцу.   

Чланица  Комисије Менсура Бегановић поздравила је присутне гошће и питала како је 

Србија успјела да дође на 47 мјесто на свјетској листи кад је у питању бављење 

бизнисом, а Босна и Херцеговина на 81, те питала да ли могу да нам дају информације 

о томе или сугестије како се то постиже? 

Такође је казала да је јако слична ситуација кад је у питању покретање бизниса и да је 

Србија на тој свјетској листи на 47 мјесту, а Босна и Херцеговина на 174. Рекла је да су 

та два параметра толико различита, а да Босна и Херцеговина и Србија имају доста 

сличности, те да је интересује како је Србија достигла релативно добар амбијент и за 

домаће и за стране инвеститоре? Изразила је задовољство тиме што су Босна и 

Херцеговина и Србија ријешиле питања признавања техничких цертификата за 

усклађеност производа, али да постоји још један споразум који је како каже „на 

чекању“, а то је Протокол о међусобнм признању цертификата за индустријску робу 

између Босне и Херцеговине  и Србије. Госпођа Бегановић је нагласила да Босна и 

Херцеговина има велики интерес да се ово питање ријеши, што би нашим 



 

привредницима било јако корисно. Истакла је да има још пуно тема о којима се може  

разговарати. 

 Заим Бацковић је такође поздравио присутне гошће и казао да је потребно ријешити 

низ отворених питања између двије земље, посебно када је ријеч о сарадњи у области 

дрвне и грађевинске индустрије, као и о питању признавања диплома. 

Чланице Одбора, Горица Гајић и Наташа Михајловић-Вацић, истакле су да сва 

отворена питања која се тичу економске сарадње двије земље треба прослиједити 

надлежним министарствима, али и пратити степен њихове реализације. 

Делегација Народне скупштине Србије представила је иницијативу предсједника 

Србије о стварању заједничке царинске уније земаља Западног Балкана која би 

омогућила изградњу јаке привреде у земљама региона и позиционирала их у наступу 

према трећим земљама. 

На састанку је закључено да је ово почетак разговора и да се делегирају конкретни 

проблеми и питања онима који су надлежни да их рјешавају. 

 

На крају разговора Снежана Пауновић се захвалила за гостопримство и упутила позив 

нашој комисији за узвратну посјету и наставак разговора. 

 

Шемсудин Мехмедовић се, у име Комисије, такође захвалио на позиву за посјету 

Београду, те зажелио гошћама угодан и успјешан боравак у Босни и Херцеговини. 

 

 

 

Састанак је завршен у 12.00 часова. 

 

 

 

СЕКРЕТАРКА КОМИСИЈЕ                                         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

      Мирјана Црњак                                                                 Шемсудин Мехмедовић 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


